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ЖОЛДАУ

Атом электр стансасының әлеуеті 
және еліміздегі бұл бағыттың келешегі 
туралы айтар болсақ, еліміздің Курча-
тов қаласында Ұлттық ядролық орталық 
жұмыс істейді. Ол жерде осы саланың 
білікті мамандары еңбек етеді. Сондай-
ақ «Қазатомөнеркәсіп» компаниясында 
радиоактивті материалдармен жұмыс 
істей алатын ядролық саланың иелері 
бар. Одан бөлек, Алматыда 60 жыл-
дан бері Ядролық физика институты 
жұмыс істеп тұрғанын көп адам білмеуі 
де мүмкін. Бір ай бұрын мен сол жерге 
арнайы барып, жұмысымен таныстым. 
Оның барлық қызметі МАГАТЭ-нің тіке-
лей бақылауымен жүргізіледі.

Институттың академиктер мен про-
фессорлардан құралған басшылығы 
маған болашақ АЭС үшін жоғары білікті 
400 маман дайындап беруге мүмкіндік 
барын жеткізді. Бұл мамандар оқу-
жаттығуға арналған макетте емес, 
жұмыс істеп тұрған ядролық реак тор-
лар  да даярланады. Тек жатақхана мәсе -
лесін шешіп беруді сұрап отыр.

Институт басшылығының сөзіне 
сүйенсек, біздің елімізде АЭС үшін ма-
ман дайындауға әлеуетіміз толық жет-
кілікті. Біз осыны халыққа жеткізуіміз 
керек.

Бұған уран қоры жөнінен әлемде 
алдыңғы қатарда екенімізді қосып қо-
йыңыз. Сонымен бірге, елімізде ядро-
лық отын өндіретін Үлбі зауыты жұмыс 
істеп, өнімдерін шығарып жатыр.

Қазіргі таңда елімізде оңтүстік аймақ 
электр энергиясын көп тұтынады. 
Ал электр стансаларының бәрі сол-
түстікте орналасқан. Сондықтан да атом 
электр стансасын оңтүстік жақ тан салу 
жоспарланып отыр. Бұл жерде 1979 

АЭС – КЕРЕМЕТ МҮМКІНДІК
Президент Қасым-Жомарт Тоқаев биылғы Жолдауында елімізде атом электр стансасын салу мәселесіне тағы да ора-

лып, бұған дейін айтылған республикалық референдумның нақты өтетін күнін бекітті. Алдағы 6 қазанда ел тұрғындары 
бір кісідей атсалысып, аталған мәселеге орай өз таңдауларын жасауға тиіс.

жылы Екібастұз көмірін пайда ланатын 
«Оңтүстік Қазақстан гидроэлектр стан-
сасы» салынуға тиіс болатын. Таң-
дал ған орны керемет. Теміржол келіп 
тұр, елдің маңызды орта лықтарынан 
қашықта орналасқан. Егер 6 қазанда ел 
халқы қолдап дауыс берсе, осы жерде 
АЭС салынбақ.

Жалпы АЭС тақырыбының елімі-
зде талқыланып жатқанына 30 жылға 
жуықтап қалды. Алғаш рет ол 1998 
жылы көтерілді, сосын 2005 жылы, 
кейін 2011 жылы талқыланды. Бірақ 
әрдайым халық тарапынан қолдау тап-

пай келді. Алайда бір жыл бұрын АЭС 
мәселесін Президенттің өзі көтеріп, 
биыл көктемде референдум өткізу 
қажеттігін айтты. Яғни соңғы шешімді 
халықтың өзіне қалдырып отыр. Менің 
айтарым, бұл мәселені одан әрі соза 
беруге болмайды. Өйткені қазір біз 
қолданып жүрген заттың бәрі электр 
тогы арқылы жұмыс істейді. Электр 
энегриясына деген қажеттілік жыл са-
нап өсіп жатыр. Сондықтан АЭС – осы 
қажеттілікті өтейтін керемет мүмкіндік.

Біз кезінде Ақтауда 30 жылға тақау 
Маңғыстау атом энергетикалық ком-

бинаты жұмыс істегенін білеміз. 
Алайда 90-жылдары популистердің 
ықпалымен оны жауып тындық. Осы 
стансаны жаппағанда қазіргідей про-
блема болмас та еді. Сондықтан алда 
өтетін республикалық референдумда 
халқымыз дұрыс шешім қабылдайды 
деп үміттенемін.

Сергей ПОНОМАРЕВ,
 Мәжіліс депутаты.

«Egemen Qazaqstan», 
06 Қыркүйек, 2024

№ Үгіттік баспа материалдарды орналастыру үшін орындар
1 Ұлытау көшесі № 86, 90 үйлердің ортасында (автобекет ауданы)
2 Абай көшесі, Балмағамбет Балқыбайұлы атындағы мешіттің төңірегінде, 

автобустық аялдаманың жанында
3 Тәуелсіздік даңғылы, №5А үйінің жанында
4 Академик Қаныш Сәтбаев даңғылы, № 88 үй жанында 
5 Виктор Гурба көшесі, «Кеншілер даңқы» алаңының төңірегінде, автобустық 

аялдаманың жанында
6 Наурыз көшесі, №27 жалпы білім беретін мектептің төңірегінде, автобустық 

аялдаманың жанында 
7 Академик Қаныш Сәтбаев даңғылы мен Жеңіс көшесінің қиылысында, 

автобустық аялдаманың жанында
8 Наурыз көшесі, «Б. Момышұлы» атындағы мектеп-гимназиясының төңірегінде, 

автобустық аялдаманың жанында
9 Ерден көшесі, №199 үйдің төңірегінде, «Лекерова»отбасылық-дәрігерлік 

амбулаториясының жанында
10 Абай Құнанбаев көшесі, № 85 үйдің төңірегінде, автобустық аялдаманың жанында
11 Абай Құнанбаев көшесі, қалалық емхананың төңірегінде, автобустық 

аялдаманың жанында
12 Академик Қаныш Сәтбаев даңғылы, №158 үйдің төңірегінде, автобустық 

аялдаманың жанында

Сәтбаев қаласындағы үгіттік баспа материалдарын 
орналастыру орындары

№ Дислокация мест для размещения агитационных печатных материалов 
1 Улица Улытауская, между домами № 86, 90 (район автостанции) 
2 Улица Абая Кунанбаева, около мечети имени Балмагамбета Балкыбайулы, 

возле автобусной остановки
3 Проспект Независимости, возле дома №5А
4 Проспект академика Каныша Сатпаева, возле дома № 88 
5 Улица Виктора Гурбы, около сквера «Шахтерская Слава», возле автобусной 

остановки
6 Улица Наурыз, около общеобразовательной школы №27, возле автобусной 

остановки 
7 На пересечении  проспекта академика Каныша Сатпаева и ул.Женис, возле 

автобусной остановки 
8 Улица Наурыз, около школы-гимназии имени «Б.Момышұлы», возле 

автобусной остановки
9 Улица Ердена, около дома №199, возле семейно-врачебной амбулатории 

«Лекерова» 
10 Улица Абая Кунанбаева, около дома № 85, возле автобусной остановки
11 Улица Абая Кунанбаева, около городской поликлиники, возле автобусной 

остановки
12 Проспект академика Каныша Сатпаева, около дома №158, возле автобусной 

остановки

Места для размещения агитационных печатных 
материалов в г.Сатпаев
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ТҰРАҚТЫ ӨСУ МЕН 
ИННОВАЦИЯҒА ЖОЛ

2 қыркүйекте  ҚР Президенті Қасы-Жомарт Тоқаевтың 
халыққа Жолдауы жарияланды. Бұл жолдауда Мемлекет бас-
шысы 9 бағыт бойынша мәселе көтерді. Солардың бірі жаңа 
экономика моделіне ерекше назар аударылды. Бұл жолдау 
елдің экономикалық дамуындағы негізгі бағыттарды және 
инновацияларға негізделген тұрақты өсу стратегияларын 
айқындап, Қазақстанның болашақтағы даму траектория-
сын нақтылады. 

МЕМЛЕКЕТТІК 
ҚЫЗМЕТ – 
ҚОҒАМНЫҢ 
АЙНАСЫ

Халыққа қызмет ететін адам-
дардың адалдығы және әділ дігі,  
өз жұмысына деген жауапкершілігі, 
қоғам мен азаматтардың сенімін 
туғызуы – әрбір мемлекеттік 
қызметкердің міндеті. 

Мемлекеттік қызметші үнемі өзіне мы-
надай сұрақтарды қоюы керек: Мен өз 
әріптестеріме және азаматтарға әділетті 
әрі адал қарым-қатынас жасаймын ба? Мен 
әдептілік пен парасаттылық қағидаттарын 
қаншалықты сақтаймын? Қоғамның сенімін 
ақтау үшін қандай болуым керек?

Сондықтан да бүгінде мемлекеттік 
қызмет шінің әдебі мен мінез-құлқына 
үлкен мән бе рілуде. Кәсібилік пен әдеп-
тілік мемлекеттік қызметшінің тұтас имид-
жін көрсетеді. Әдеп стандарттарын сақтай 
отырып өз ұйымының беделін түсірмеуі 
қажет екендігін көрсету керек. Сондай 
ақ, үнемі салауатты өмір салтын ұстануы 
және отбасы құндылықтарын да насихат-
тауы қажет.

Мемлекеттік қызметшілер әріптес-
тері мен қызметтік қарым-қатынасы кезін-
де: әріптес терінің ар-намысы мен абы-
ройына кір келтіретін жеке және кәсіптік 
қасиеттерін талқылаудан аулақ болу қажет. 
Кадр мәселелерін шешу кезінде туыстық, 
жерлестік белгілері бойынша артықшылық 
көрсетпеуге тиіс. 

Мемлекеттік қызметке қабылдау кезін-
де азаматтар өздерінің лауазымдық 
өкілеттіктерін жеке басы пайдасына қол-
данбауға, сондай-ақ жемқорлық әрекет-
теріне жол бермеу бойынша  шектеулерді 
қабылдайды.

Бұл шектеулер мемлекеттік қызметке  
қа былданған күннен бастап отыз күн ішінде 
персоналды басқару қызметімен жазбаша 
түрде тіркеледі. 

Заңнамаларда белгіленген шектеу-
лерді қабылдамау Мемлекеттік қыз метке 
қабылдаудан бас тартуға не жұмыстан 
шығаруға әкеп соғады. 

Сонымен қатар, мемлекеттік қызмет-
шінің кәсіпкерлік қызметпен айналысуға, 
мемлекеттік қызметке кірген күннен ба-
стап отыз күн ішінде өзінің меншігіндегі 
коммерциялық ұйымдардың үлестерін, 
жарғылық капиталындағы акцияларды 
сенімгерлік басқаруға өткізуге міндетті.

Әкімдік қызметкерлерімен Әдеп жөніндегі 
уәкіл ретінде тұрақты негізде мемлекеттік 
қызмет саласындағы заңнаманы сақтау 
мәселелері бойынша іс-шаралар өткізілуде. 
Жыл басынан 9 семинар ұйымдастырылды. 

Қорытындылай келе айтарым, жауап-
кершілігі мен жүгі ауыр мемлекеттік қызмет 
– қоғамның айнасы. Сондықтан теріс 
әрекеттер жасамай, елімізге адал қызмет 
етуіміз қажет. Сондай-ақ заңды бұзу тиісті 
жауапкершілікке әкелетінін ұмытпауымыз 
қажет. 

   
А.БЕГЕЖАНОВА,

Сәтбаев қаласы әкімі 
аппаратының

 әдеп жөніндегі уәкілі.

ЖОЛДАУ: ОЙЛАР, ПІКІРЛЕР, ҰСЫНЫСТАР

Қайрат БАЛМАҒАМБЕТОВ,  
Сәтбаев қалалық мәслихат 
төрағасы

Президенттің Жолдауында 
жаңа экономика тұжырымдамасы 
тұрақты өсу мен инновациялар-
ды негізгі принциптер ретінде 
қарастырады. Бұл модель эко-
номикадағы тұрақтылықты қам-
тамасыз етуге, қаржылық және 
әлеуметтік теңсіздіктерді төмен-
детуге, сондай-ақ, еліміздің эко-
номикалық дамуын ұзақ мерзімді 
перспективаларға бағыттауға 
бағытталған.

Экономикалық тұрақтылық - 
жаңа экономика моделі негіздерінің 
бірі. Бұл мақсатта экономикалық 
дағдарыстарды алдын алу үшін 
мемлекеттік қаржы саясатын тұрақ-
тандыру, инвестициялық климат-
ты жақсарту және инфляциямен 
күресу шаралары қарастырылуда. 
Президент экономикалық сая-
саттың тұрақтылығын қамта ма-
сыз ету үшін фискалдық және 
монетарлық саясаттарды тиімді 
үйлестіру қажеттігін атап өтті.

Жаңа экономикадағы маңызды 
аспектілердің бірі - инновациялар 
мен цифрлық трансформация. 
Президент цифрлық технология-
ларды  енгізу  арқылы экономиканы 
жаңғыртудың  маңыздылығын  атап 
өтті. Мемлекет цифрлық инфра-
құрылымды жетілдіру, интернет 
желісінің қолжетімділігін арттыру 
және электрондық қызметтерді 
дамытуға бағытталған жобалар-
ды іске асыруды жоспарлап отыр. 

Бұл шаралар бизнестің тиімділігін 
арттыруға және мемлекеттік қыз-
меттердің сапасын жақсартуға 
ықпал етеді.

Инновациялық экожүйені да-
мыту керектігі де айтылды. Өйт-
кені, ғылым мен технологиялар 
саласындағы зерттеулер мен 
әзір лемелерді қолдау, стартап-
тарды және инновациялық кә-
сіп  орындарды дамыту үшін қа-
жетті инфрақұрылымды құру, 
сондай-ақ, жоғары технологиялық 
өндірістерді дамытуға ерекше 
көңіл бөлінеді. Бұл Қазақстанның 
халықаралық аренада бәсекеге 
қабілеттілігін арттыруға ықпал 
етеді.

Қорыта келе айтарым, Қасым-
Жомарт Тоқаевтың 2024 жылғы 
халыққа Жолдауы Қазақстанның 
алдағы жылдардағы даму страте-
гиясын нақтылап, елдің әлеуметтік-
экономикалық және саяси өмі-
ріндегі маңызды бағыттарды 
бел гілейді. Бұл жолдау еліміздің 
тұ рақты дамуы мен халықтың  
әл-ауқатын арттыруға бағытталған 
кешенді жоспарларды қамтиды.

Президенттің ұсыныстары мен 
шаралары еліміздің болашағын 
қалыптастыруға үлкен ықпал етеді 
және қоғамның барлық салаларын-
да жаңғыртуды қамтамасыз етуге 
бағытталған.

ТІЛ ЖАНАШЫРЛАРЫ ҰЛЫҚТАЛДЫ
Қазақстан халқының тілдері күні мерекесі бүгінгі таңда елдің бүгіні мен болашағын 

ойлаған отандастарымыздың айтулы мерекесіне айналып отыр. Иә, тілдер мерекесі 
Ұлт Ұстазы, Алаш арысы, саналы ғұмырын тіл тағдыры жолындағы күреспен өткізген 
қайраткер Ахмет Байтұрсынұлының туған күнінде атап өтіледі.

Сәтбаев қалалық мәдениет 
және тілдерді дамыту бөлімі ұйым-
дастырған «Тіл жанашыры - 2024» 
сыйлығын табыстау  ету салта-
натында  қала әкімі М.Бөрібаев  
құттықтау сөз сөйлеп, қалалық  
мәдениет және тілдерді дамыту 
бөлімінің әдіскері Ақнұр Алтаева 
мен  тіл саясатын дамытуға өзіндік 
үлес қосып жүрген ұстаз, тіл жана-
шыры Бағлан Оразалыға Сәтбаев 
қаласының Құрмет грамотасын  
табыстады.  

Еліміздегі тіл саясатының мәнін 
түсініп, оның ел бірлігі үшін атқарар 
қызметін ұғынып, қазақ тілінің бүгіні 

мен болашағы үшін сергектік та-
нытып жүрген жандардың еңбегі 
еленіп, лайықты марапат жасалды. 
«Үздік қазақ тілді мекеме» номи-
нациясы сыйлығымен «Лекеро-
ва» отбасылық дәрігерлік амбула-
тория ұжымы, «Үздік этномәдени 
бірлес тік» номинациясымен «Дус-
лык» татар-башқұрт этномәдени 
бірлес тігі, «Мемлекеттік тілді на-
сихаттаушы үздік колледж» номи-
нациясымен «Денсаулық» колледжі 
және Сәтбаев қаласының Техно-
логиялық колледжі, «Мемлекеттік 
тіл және қызмет» номинациясымен 
«Атамекен» кәсіпкерлер Пала-

та сының Сәтбаев қаласындағы 
филиалының директоры Батыр-
лан Таймағанбетов, «Тіл шебері» 
номинациясымен үш тілді еркін 
меңгерген Алена Мечтанова , «Тіл 
тірегі» номинациясымен  Іргебай 
Әбдікәрімов марапатталды. Белгілі 
журналист Абдолла Дастанов «Тіл 
майталманы»  атанды.

Тағылымды шарада қаламыздың 
өнерпаздарымен қатар, республи-
камызға танымал болып жүрген 
Қарағанды қаласының «Арай» 
квартеті өнер көрсетті.

(Өз тілшіміз)
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МӘСЛИХАТ РӨЛІН КҮШЕЙТУ – 
ЗАМАН ТАЛАБЫ

Мемлекет басшысы Қасым-Жомарт Тоқаев «Жаңа Қазақстан: жаңару мен жаңғыру жолы» 
атты Жолдауында мәслихаттардың өзекті мәселелерді шешіп, аймақтардағы тұрмыс сапа-
сын жақсартуға әсер ете алатынын баса айтты. Тіптен жергілікті өзін-өзі басқарудың мықты 
жүйесі азаматтардың өзі тұратын жердегі тұрмыс сапасын жақсартуға тікелей қатысуына 
негіз болатынын атап өткені мәлім.

Жезқазған қалалық мәсли
хаты 8 шақыры лымының 
депутаттық корпусы 13  де
путаттан тұрады. Олардың 

9ы ер адам, 4 әйел адам. Былтырғы 
сайланған 13 депутаттың 8і жастар. 
7шақырылымнан 2 депутат бар, құрам 
80 пайызға жаңартылды. Депутаттар 
өзінөзі ұсыну арқылы бір мандаттық 
сайлау жүйесі арқылы сайланды. 
Бұрынғы шақырылымдағы мәслихат 
депутаттарының  жұмысынан өзгешелігі 
сайланған әр депутаттың өз округтері 
бар яғни , округтер бойынша  жұмыс 
істейді.

«AMANAT» партиясынан 11 депутат 
бар, 2 депутат партияда жоқ. Біздің де
путаттар әр салада қызмет атқарады. 
Атап айтар болсам: өндіріс, өнеркәсіп, 
бизнес, спорт саласынан келген де
путаттарымыз да бар. Депутаттардың 
ішінде 5 кәсіпкер бар. 

Депутаттардың бойында әлемдік 
кәсіби стандартқа сәйкес жұмыс істеу 
үшін мынадай қасиеттер болуы тиіс: 

Біріншіден, коммуникативті қабілет
терге ие болуы керек яғни халықпен  
сенімді қарымқатынас орнату. 

Екіншіден, ұйымдастырушылық 
қабілеттерге ие болуы керек. Үшіншіден, 
сындарлы қабілеттерге ие болуы керек. 

Ал ең соңғы және аса маңызды 
қасиет – ол депутаттың елге, жерге де
ген риясыз сүйіспеншілік сезімі, махаб
баты дер едім.

Қазіргі таңда тәжірибе жинақтап, 
депутаттық жұмыстың қырсырын 
үйреніп жатыр. Мысалы, біздің де
путаттар Қазақстан Республикасы 
Президентінің жанындағы мемле
кеттік басқару Академиясы Ұлытау 
облысы бойынша филиалында 
«Мәс  ли хаттардың рөлі мен әлеуетін 
кү шейтудің заманауи тәсілдері» та
қырыбы бойынша біліктілігін арттыру 

курсынан және «AMANAT» партия
сы Саяси менеджмент академиясы 
ұйымдастырған депутаттық қызметті 
ілгерілетуге, халыққа қажетті партия 
бағдарламаларын іске асыруға депу
таттың әлеуметтік желідегі парақ
шаларын тиімді жүргізудің әдісін 
үй  ре туге бағытталған семинарға қаты
сып сертификатқа ие болды. Жалпы 
қалалық мәслихатта 3 тұрақты комиссия  
жұмыс атқарады.

1. Экономикалық  даму және бюджет 
мәселесі бойынша тұрақты комисси
ясы, төрағасы –Тлесова Мейрамкүл 
Тоқсейітқызы.

2. Тұрғынүй коммуналдық шаруа
шылығы, құрылыс және сәулет мәселері  
бойынша тұрақты комиссиясы, төрағасы 
 Нұрдаулет Құрманқұлұлы Рахай.

3.Әлеуметтік мәселелері   бойын
ша тұрақты комиссиясы,төрағасы 
Өмірбеков Ринат Қайратұлы.

Мәслихаттың  тұрақты комиссияла
ры 19 отырыс өткізілді. Онда қаралған 
мәселелер: қаланың жолдарын жөндеу 
жұмыстары, абаттандыру, балалар 
алаңының құрылысы, жылу беру мау
сым ға дайындық және тұрғындардан 
түскен өтініштер бойынша депутаттар 
коммуналдық шаруашылық бөлімінің 
мамандарымен, мердігерлермен объ
ектілерге барып, жұмыс барысымен 
танысу, қадағалау.

Мәслихат қызметінің ең негізі  сес
сия болып табылады. Өткен уақыт 
ішінде  қалалық мәслихатта 23 сессия 
өткізіліп, 98 мәселе қаралды. Биылғы 
сессияларымыз тікелей эфир арқылы 
өткізілуде.

2024 жылдың 13 ақпанында қалалық 
мәслихаттың сессиясында Жезқазған 
қаласында бөлшек салықтың арнаулы 
салық режимін қолдану кезінде төлем 
көзінен ұсталатын корпоративтік неме
се жеке табыс салығы мөлшерлемесінің 
мөлшерін салықтық кезеңде алынуға 
жататын кірістер бойынша бөлшек 
салықтың 4%дан 2%ға төмендету 
көзделген шешім қабылданды. Ағым
дағы жылы XVI кезекті сессиясында 
«Жезқазған қаласының жекеленген 
санаттағы азаматтарының қоғамдық 
жолаушылар көлігінде (таксиден 
басқа) жеңілдікпен жол жүруі тура
лы», яғни барлық зейнеткерлерге, 
1,2 топтағы мүгедектігі бар жандарға, 
барлық мектеп оқушыларына жол 
жүру ақысы тегін жүру туралы және 
Жезқазған қаласының әлеуметтік көмек 
көрсету, оның мөл шерлерін белгілеу 
және мұқтаж аза маттардың жекеле
ген санаттарының тізбесін айқындау 
бойынша 2 есеге өсті. Облыстық 
мәслихат төрағасы Б.Шыңғысовтың 
ұйымдастыруымен мониторингтік топ 
құрылды. Жезқазған қаласы бойын
ша құрылған 8 мониторингтік топ қала 
бойынша 95 нысанды қадағалауға 
алды. 

Әрбір депутат қалалық мәслихаттың 
ресми сайтында жарияланған кес

теге сәйкес апта сайын сайлаушы
лар қабылдауын өткізеді. Қалалық 
мәслихат депутаттары ағымдағы 
жылы 46 қабылдау өткізді, түскен арыз
шағымдар қаралды. Тұрғындардың не
гізгі сауалдары әлеуметтік сипаттағы 
мәселелерге қатысты болды: тұрғын 
үй мәселесі, жолдардың  жағдайы, жа
сыл желектерді суару, коммуналдық 
қызметтер бойынша. Азаматтардың 
өтініштері бойынша Жезқазған қала
сының әкімшілігіне 70 депутаттық сауал 
жолданды.

Жалпы, осы 8 шақырылымдағы 
депутаттардың қатысуымен қаламыздың 
дамуына бағытталған бірнеше шешім
дер шықты. Соларға тоқтала кетсем, 
парк, скверлерді күтіп ұстайтын жаңа 
КМҚКның ашылуы, Жылу электр орта
лығындағы қазандықтардың күрделі 
жөнделуі, жылу жүйелерінің кешенді 
түрде ауыстырылуы, Гидроцехтегі суды 
тазалау үшін мембрананың салынуы, 
халық үшін әлеуметтік жеңілдіктердің 
көбеюі, кәсіпкерлерге бөлшек салықтың 
төмендетілуі сынды жұмыстар қарқынды 
жүрді.

Жезқазған қаласы – Ұлытау облы
сы ның орталығы мәртебесіне ие бол
ғаннан кейін, жаңа нысан санын көбейту 
қажеттігі туындаған соң Бас жоспарға 
түзетулер енгізу былтыр қолға алынған 
болатын. Жезқазған қаласының бас 
жоспары – облысты дамытудың не
гізгі құжаты. Ол  қалада құрылыс 
жұмыстарын жүргізуге және қабілетті 
инвесторлардың жобаларын жүзеге 
асыруға, қаланы құру және одан әрі 
дамытуға мүмкіндік береді. Бас жоспар
да жаңа жол құрылымы, тұрғын үйлер, 
спорт сарайлары, театр, стадион, са
уда, ойынсауық орталықтары, әскери 
қалашық, өрт сөндіру депосы, жүзу бас
сейні және 29 балабақша, 8 мектеп, 3 
облыстық, 4 қалалық аурухана, бала
ларды оңалту, онкологиялық орталық 
қарастырылған.

Тамыз айында «Салауатты ұлт»  жо
басын жүзеге асыру бойынша қалалық 
мәслихат депутаттары да облыстық  
мәслихатта құрылған жұмыс тобымен 
бірге қаланың медициналық және білім 
беру мекемелерін  тексеруге  қатысты. 
Сонымен қатар, мәслихат депутатта
ры Полиция департаментімен бірігіп 
отбасындағы тұрмыстық зорлық
зомбылыққа қарсы күрес мақсатында 
құрылған «Тұрмыс» жеделалдын алу 
шараларына қатысып, қиын жағдайға 
тап болған тұрғындармен кездесіп, 
олардың мәселелерін шешуге ұмтылды. 
Сондайақ,  наурыз, сәуір айларында 
«Тазалық» ісшарасы аясында  қала 
тазалығына қатысты мәселелерді тиісті 
орындардың алдына қойдық. 

Тұтынушылар құқығын қорғау депар
таментімен бірге қалалық мәслихаттың 
депутаттары «Сапалы өнім» жобасы 
аясында меморандумға қол қойды. Осы 
жоба аясында қалалық мәслихаттың 
депутаттарының  қатысуымен азық

түлік бағаларын тексеру үшін монито
ринг тобы құрылды. Жұмыс тобы сауда 
үйлерінде болып бірқатар қателіктер 
бойынша басшыларына ескертулер 
жасалып, бақылауға алынды.

Мектептердегі асханалар қызметі 
де назардан тыс қалған емес. Бірнеше 
мектептерге, атап айтқанда, №7, №8, 
№3 мектептерге  ескертулер берілді. 
Алдағы уақытта  бұл бақылау жұмыс
тары  жалғасатын болады.

Жезқазған қалалық мәслихатының 
жоспары және депутаттық кездесулерді 
өткізуге арнайы кесте құрылған, сол ке
сте бойынша депутаттар тұрғындармен 
сайланған учаскелері бойынша кезде
сулер өткізеді. 

Мәслихат төрағасы мен тұрақты 
комиссияның төрағалары «Жезқазған 
қалалық мәслихатының атқарып 
отыр ған жұмыстары мен келешектегі 
жоспары»  тақырыбында Ұлытау об
лысы өңірлік коммуникациялар қызметі 
ұйымдастырған брифингке қатысып, 
атқарып отырған депутаттық қызметі 
туралы халыққа есеп берді.

Тұрғындардың жергілікті бюджет 
қаражатын бөлуге қатысу мақсатында 
«Халық қатысатын бюджет» жобасы 
шеңберінде ZOOM платформасында 
Белсенді қала тұрғындары мектебінің 
негізін қалаушы, сарапшы Сания 
Араповамен және депутаттардың, 
тұрғындардың қатысуымен онлайн 
кездесу өткізді.

Биыл тәжірибе алмасу мақса тында 
басқа облыстардың қала мәсли хат
тарымен тәжірибе алмасу мақса тында 
Қызылорда, Тараз, Атырау, Ақтөбе, 
Көкшетау қалаларының мәсли хат
тарымен тығыз әріптестік қарымқаты
нас орнатылды. 

Қаламызда қордаланған  мәселелер 
өте көп. Қандай кемшін тұсымыз бар, 
біз бәрін көріп те, біліп те отырмыз. 
Дегенмен, мұның барлығын бірден 
шешу мүмкін емес. Жоспарлы істердің 
жүзеге асуын қадағалап, қамтамасыз 
ету –біздің ұдайы назарымызда. 

Қалалық мәслихаттың интернет  
порталында ресми сайты бар, «Е 
өтініш», Еқызмет ақпараттық жүйе 
лерін белсенді пайдаланады. Қала 
лық мәслихаттың Instagram, Фейс бук 
парақшаларынан мәслихат жұмысы 
туралы ақпаратты, қалалық мәсли 
хаттың депутаттары туралы барлық 
мәліметтерді, шешімдерді, атқа рып 
отырған жұмыстарымызды табуға 
болады. Әлеуметтік желідегі парақ
шаларымызда «Депутаттық бақылау», 
«Депутаттық кездесулер» деген ар
найы айдарлар ашылды. Сол жер
ге атқарылған және атқарылатын 
жұмыстарымызды жариялап отыра
мыз. Сонымен қатар, тұрғындар өз 
участоктарының депутаттарын парақ
шамызда сілтеме арқылы жеңіл тауып 
алуға болады.

Депутаттық қызмет  халық игілігі 
үшін атқаратын қоғамдық жұмыс. 
Депутаттық жұмыс үлкен жауапкер
шілікті талап ететін, көтеретін жүгі 
салмақты, халық пен биліктің арасын 
байланыстыратын алтын көпір десем 
де болады. 

Раушан ҚАПАРОВА, 
Жезқазған қалалық 
мәслихатының төрағасы
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ТІРІЛТКЕН Т�Л�А
ӘЙГІЛІ ҚОБЫЗШЫ, ҰЛТ ӨНЕРІНІҢ ҚАЙРАТКЕРІ ДӘУЛЕТ МЫҚТЫБАЙ (1904-1976) – 

ҚАЗАҚ МУЗЫКА МӘДЕНИЕТІ ТАРИХЫНА ЕСІМІ АЛТЫН ӘРІППЕН ЖАЗЫЛАТЫН ТҰЛҒА. 
ОЛ – ҚОРҚЫТ (VII-VIII ҒАСЫР), ҚЕТБҰҒА (XII ҒАСЫР), ҚОЙЛЫБАЙ (XVII-XVIII ҒАСЫР) СЫН-
ДЫ ҚОБЫЗШЫЛАРДАН ҮЗІЛМЕЙ ЖАЛҒАСЫП КЕЛЕ ЖАТҚАН МЫҢ ЖЫЛДЫҚ ДӘСТҮРДІ 
ЖАҢҒЫРТЫП, ҰРПАҚҚА ЖЕТКІЗГЕН, ОСЫ МУЗЫКА САЛАСЫН ҰЛТТЫҚ КОНСЕРВАТО-
РИЯДА БИІК ДЕҢГЕЙГЕ КӨТЕРГЕН БІРТУАР.

Б үгінде  «Қазақ радиосы-
ның» алтын қорында 
Д ə у л е т  М ы қ т ы б а й 
орындаған 30-ға жуық 
қылқобыз күйі сақталған. 

Оның репертуарында 50-ден астам 
күй болған деседі. Дейтұрғанмен 
кеңес тұсында ұлттық мұраға 
қандай теперіш болса, Дəукеңе де 
соның салқыны тиген.

Сүйек жағынан келсек, Дəулет 
Мықтыбай – əйгілі қобызшы Қойлы-
байдың ұрпағы. Ел арасында ба-
тыр аты шыққан бабасы Базаргелді 
Оразұлы – Қойлыбайдың Талшыбық 
атты қызынан туады.

Дəулет Мықтыбай қазіргі Ақмола 
облысы Қорғалжын ауданы Құмкөл 
ауылында Əупік би шаңырағында 
дүниеге келген. Əупік Мықтыбайұлы 
(1870-1953) Сарыарқада ауқатты, 
білімді, беделді, сыйлы, өнерге 
жақын, қобыз тартқан бесаспап аза-
мат болған. Анасы – Дəмеш Сабын-
дыкөлді жайлаған Манам Темеш 
сүйегінен. Ел естелігінде ол кісіні де 
қайырымды, өнерлі жан еді деседі.

Əупік би бала Дəулетке жасы-
нан Қойлыбай бабасынан жет-
кен «Қоңыр» атты күйді үйретеді. 
Ұлының ынта-қабілетін көріп, бір-
те-бірте халық күйлерін меңгерту 
аясын кеңейтеді.

Дəулет Мықтыбайдың екінші 
ұстаз ағасы – аса көрнекті мемле-
кет жəне қоғам қайраткері, ақын 
Сəкен Сейфуллин. Ол Сəкеннен 
«Сарыарқа», «Əупілдек» күйлерін 
үйреніп, кейінгілерге жеткізген. 1957 
жылы Сəкен ақталған соң, олар-
ды ел арасында ашық насихаттай 
бастаған. Ал 1964 жылы 24 шілдеде 
«Қазақ радиосы» таспасына жазды-
рады. Сонымен қатар қобызшы 
Сəкен Сейфуллин туралы біршама 
ауызша дерек жеткізіп кетеді.

ХХ ғасырдың бас ширегінде 
Қор ғалжын – Алаш азаматтары 
топ тасқан жер болды. Бұл өңір – 
Түркістан автономиясын құрысқан, 
М.Шоқаймен бірге «Бірлік туы» га-
зетін шығарысқан Алаш қайраткері 
Хайретдин Болғанбайдың ауылы. 
Көнекөз қариялар Қорғалжын ба-
сында Міржақып Дулатұлының 
басқаруымен б ірнеше Алаш 
басқосуы өтті деседі. Жиынға қаты-
сушылар ішінде Мағжан Жұмабай, 
Мырзағазы Есболұлы, Асхат Сей-
далин, Ахмет Бірімжанұлы, Кəрім 
Тоқтабаев, Сейдəзім Қадыр-
байұлы, Телжан Шонанұлы, Се-
йіл бек Жанайдарұлы, Сыздық 
Мешінбайұлы, Қосымжан Бабақұлы 
сынды тұлғалар болыпты.

Алаш зиялылары Хайретдин 
Болғанбайдың туысы Əупік бидің 
үйіне түстенеді. Мал шалына-
ды. Өңірдің ақсақалдары, атқа-
мінерлері, өнерпаздары жиналады. 
Əсіресе Ақмоладан, Атбасардан 

əнші-күйші көптеп келеді. Халық 
сұрауыменен Əупік Мықтыбайұлы 
Қорқыттың «Қоңырын», халықтың 
«Ақсақ құлан», «Аққу», «Айрауық», 
«Саржан төре» күйлерін орындап, 
əр туындының аңыз-əпсанасын 
қатар жеткізіп отырады. Əңгіме мен 
əн-күй қыза келе, шаңырақ иесі түп 
нағашысы Қойлыбайдын қобызы ту-
ралы кеңінен толғайды.

Əупіктің тебіреніп айтқан əңгі-
месі Мағжан ақынға қатты əсер 
етеді. Осы көңіл күйден кейін 
«Қойлыбайдың қобызы» атты по-
эма жазады.

Қорғалжындағы Алаш азамат-
тарымен кездесу тарихи оқиғаға 
айналады. Қонақтар қайтарда 
15 жасар Дəулет Қорғалжыннан 
Атбасарға дейін бірге еріп, Алаш 
тұлғаларына қызмет көрсетеді. 
Міржақып Дулатұлы алғыс ретін-
де Дəулет Əупікұлына мына өлең 
шумақтарын арнап, бата береді:    

«Талай елді аралап,
Талай жерді саралап,
Біз келеміз бұл күнде,
Елге үлгі шашқандай,
Дұшпанның көңілін басқандай,
Айбарлы едік ол күнде.
Толықсыған заманға,
Қаратылған амалға,
Елден ауып көшкен соң,

Ұшырап сапар шеккен соң,
Не демес көк ми надандар?
Серпіліп тұман ашылар,
Қамыққан көңіл басылар.
Бейнетті қанша көрсем де,
Іздеймін жолын Алаштың,
Дұшпанменен таластым.
Бермейміз елді қорлыққа,
Көнбейміз бекер зорлыққа,
Соны көктеу түрі бар.
Шырағым Дəулет, сен-дағы,
Біздің жолға ер-дағы,
Талаптың мін тұлпарын.
Саған болсын бұл нұсқа,
Бұл нұсқаны берік ұста,
Алғырдан туған сұңқарым.
Түзелмес заман жайланып,
Басқа дəурен айналып,
Сонда бізге ерерсің,
Не қызықты көрерсің.
Кешеден бергі қызмет
Еткеніңе рақмет,
Қайырлы болсын талабың!»
1920-жылдары Дəулет Мықтыбай 

неше түрлі саяси құқайды көрді. 
1928-1930 жылдары ағасы Нығмет-
жан екеуі тəркілеуге жəне күштеп 
ұжым дастыруға қарсы тұрады. 
Осы үшін 1934 жылдың күзінде 
Нығметжан сотталып, 17 жылға бас 
бостандығынан айырылады.

Бұл уақытта бір жағынан халық 
шығармашылығына да мүмкіндік 

берілді. Ел арасында əншілік, 
күйшілік өнерімен танылып үлгерген 
дарынды əншілер – қарағандылық 
Қали Байжанов, қорғалжындық 
Қосымжан Бабақұлы, Дəулет 
Мықтыбай 1933 жылы Қарағанды 
облыстық радиосында қызметке 
алынды. Арқаның еркін жүрген 
өнерпаз ұлдары осында музыкалық 
білігін жетілдіріп, тəңірі сыйға 
тартқан киелі өнердің небір тылсым 
сырын игерді.

Осында жүріп Қарағандымен ірге-
лес Павлодар, Ақмола облыстары-
на да гастрольдік сапармен барған 
Дəукең үшін бұл кезең – қылқобызда 
орындаушылық шеберін шыңдаған 
шақ болатын.

Ұлытау, Баянауыл, Жаңаарқа, 
Қар қаралы, Балқаш жаққа барған 
сапарларында ескі аңыздар мен 
көне күйлерді ерінбей жинады. 
Тəттім бет, Жанақ, Жаяу Мұса, 
Шашубай Қошқарбайұлы, Маясар 
Жапақ ұлы, Жəкен Байтуұлы, Əбікен 
Хасенұлы, Бегімсал Орынбекұлы 
шығар ма шы лығы мен өнері оған 
айрықша əсер етті. Нəтижесінде, 
Қарағанды радио сында тұңғыш рет 
қылқобыз сүйе мелдеген музыка -ха-
барлар берді.

Ол Жаңаарқадағы Сайдалы 
Сары Тоқаның ауылында «Сары 
дала» атты күйді Е.Сарбиұлынан, 
Түг іскен ауылында Бұралқы 
Құдай бергенұлынан Ықыластың 
«Айрауықтың ашы күйі», «Шыңырау» 
күйлерін үйренді. Бұл күйлерді 
Дəулет Мықтыбай 1964 жылы шіл-
де-тамыз айларында «Қазақ ра-
диосына» жаздырды. Қобыз күйін 
естіген халық ғасырлардан жеткен 
сарынды түйсінгендей еді.

Дəулет Мықтыбай халық ара-
сынан «Қамбар батыр», «Қазан» 
(1-нұсқа), «Кертолғау» (екі түрі), 
«Жолаушының қоңыр күйі» (1-түрі), 
«Жолаушының қоңыр күйі» (2-түрі) 
сынды мұраларды жинады.

1933 жылы Дəулет Мықтыбай 
Қарқаралыға барады. Аштан есеп-
сіз қырылған халықты көріп, терең 
қайғыдан күй шығарады. Халықтың 
көңіл күйін қобызға түсіреді. Күйдің 
аты – «Зартолғау». Бұл күйді қазір 
тың  дасаңыз да көзіңізге жас келеді.

1934 жылы қобызшы Алматыда 
өткен Бірінші Бүкілқазақстандық 
өнерпаздар слетіне қатысып, жүлде-
гер атанады. Дəл осы жиында маң-

�ОБЫЗДЫ
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дайалдымузыкамамандарының
назарынаілігіп,мақталады.
1936жылдыңбасындаДаулет

СабындыкөлауылыныңтумасыЗей-
непСәтқызынаүйленеді.Солжылы
17-27мамыраралығындаМәскеу
қаласындаөтетінқазақәдебиеті
менөнерініңдекадасынажалғыз
қобызшыретіндебаруғажолдама
алады.Бірақ«Пәлетабанастында»
дегенрасекен,қобызшыныңүстінен
домалақарызтүседі:«Д.Мықтыбаев
алашордашыМіржақыпДулатовпен
байланыстыболған,туғанағасы
Нығметжанменбіргеконфискацияға,
коллективи-зацияғақарсышыққан»,
дегенмазмұнда.
Сөйтіп,декадағабаруғадайын-

далыпжүргенДаулетМықтыбай
23сәуірдетүрмегеқамалады.Ба-
стыайып–«аштықтуралыайтып,
халықты кеңес үкіметіне қарсы
қойғаны».Тергеушілерөнерпазды
көпқинайды,ұрып-соғады.«Ұзақ
жылғалагерьгекетесің,неаты-
ласың» деп қорқытады.Өлемін
деп ойлаған Дәулет Мықтыбай
тергеушілерден соңғы аманаты
ретіндеқобызынсұрайды.Қызыл
жағалылар «Шалса, соңғы рет
шалсын»депрұқсатбереді.Қолы
киеліаспапқатигенДәулетсуықса-
рынменқобызынсарнатып,аруақ
шақырады. Бураша бұла мінез
көрсетіп,шабынып,әртүрліқимыл
жасап,милицияқызметкерлерін
есінентандырады.Аяқастынан
топалаңтигендейкөбісіәлсіреп
құлайбастайды.Некерек,емдеуші
десолсәттеөзіболыпкетеді...
Жұрттыңайтуынша, қобызшы

киесінен қорыққан тергеушілер
оныңтуғанжылын1905-тен1912
жылғаөзгертіп,1936жылы20ма-
усымдатүрмеденбосатады.Бірақ
саясаттақырыбынабармаутуралы
қолхаталады.«Зартолғауыңның»
атауынөзгерт,неоныұмыт!»де-
гентап-сырмадансоң,күйдіңатын
өзгертеді.Соныменқатартүрмеде
отырғаныжөніндетісжармауда
мықтапайтылады.

1937жылықобызшыҚарағанды
облысыфилармониясына әртіс
болыпорналасады.Ал1939жылы
Алматығақонысаударып,Жам-
былатындағымемлекеттікфилар-
монияғажекеқобызшы-орындаушы
болыпқабылданады.Қазақстанның
түкпір-түкпірінаралап,ұжыммен
біргеконцертбереді.
1941жылыөнерпазқарақобызын

арқалапмайдан даласына кон-
церттікбригадаменбарады.Кеңес
сарбаздары Даулет Мықтыбай
қобызынокоптадаотырыптыңдап,
рухтанады.Қобыздауысынестіген
жаудыңмысыбасылып,есішығады.
ДәулетМықтыбайұлттықмузыка
тарихындаалғашретқобызаспа-
бынбаянменбалалайкағақосып,
жаңаүндестіктіүлкенсахналарға
шығарады.
1941жылыауыржарақаталады,

емделіп,қайтасоғысқааттанады.
1942жылдыңкүзіндетағыдажа-
раланады.Ұзақемделеді.Комис-
сияшешіміменсоғысмайданына
жіберілмейді.

ЖамбылатындағыҚазақмем-
лекеттікфилармониясында,Қазақ-
концерттежұмысын1965жылға
дейінжалғастырабереді. 50-60
жылдардағысаясибіржақтылық
қобызшығадатиеді.«Анаутоп-
тың, анау мектептің өкілі» деп
сынағандарғақасқайып:«Мен–
халықөнерініңөкілімін»,дейдіекен.
Қартқобызшығақысымжасалып,
бірнешеретжұмыстанқуылады.
Қуғындыкөпкөргендосы,акаде-
мик-тарихшы Әлкей Марғұлан
оған:«Дәуке,оларменайтысып
қайтесің?Қылқобызыңдыүндемей
тартабермейсіңбе?Бәрінтарихөз
орнынақояды»,депті.
Қобызшы1965жылыжұмыстан

шығып, туған жеріне оралады.
Уақытынбосөткізбей,халықара-
сындақобызсарыныменемдікша-
раларөткізеді.Дәстүрлібақсылық
салтыменауруадамдыекіоттың
арасынанөткізіп,алаументазар-
тады,аластайды.Бұлда–Дәукең
өмірініңжұмбақ,тылсымжағы.
Соныменқабатолқобызөнерін

насихаттайжүріп,Ақмолағажақын
орналасқан Оскаров селосына
барып,ұлтмузыкааспаптарының
атасыатанғанҚамарҚасымовпен
танысып, фабрикада жасалған
алғашқықобыздардыңсарапшысы
ретіндеаспаптардыбаптауменай-
налысады.
1971жыл–ДәулетМықтыбайөмі-

ріндегібетбұрыскезең.Құрманғазы
атындағымемлекеттікконсервато-
рияректоры,профессорЕрекеғали
РахмадиевоныАлматығақызметке
шақырады.Ерекеңніңшақырумақ-
саты–қобызкласынашуеді.Сол
кездеқобыздансабақберетінұстаз
болмай,консерваториядақобызкла-
сыжабылуалдындатұрған.
Қобызшының ел астанасына

қайта келуі осы өнердің бағын
ашты.Ол1976жылғадейін(қайтқан
жылы)профессорБолатСарыба-
евпенбірге30-ғажуықстудентке
қобызөнерінүйретіп,дәрісберді.
ДәулетМықтыбайдыңарқасында

консерваториябағдарламасына
қазақхалқыжәнеҚорқыт,Кетбұға,
Қойлыбай,Жанақ,ЖаяуМұса,Ықы-
лас,т.б.тұлғаларкүйлерініңойнау
тәсіліменерекшеліктеріенді.
Қобызшыныңшәкірттері–елі-

міздіңмақтаныштары.Солардың
ішіндеәйгілі композитор,Қазақ-
станныңхалықәртісі,Мемлекет-
тіксыйлықтыңиегері,профессор
КенжебекКүмісбеков,Қазақстанның
еңбексіңіргенқайраткері,Қазақ
ұлттықөнеруниверситетініңпро-
фессоры Пернебек Момынов,
Қазақстанныңеңбексіңіргенәртісі
ҚуанышӘжмұратов,Құрманғазы
консерваториясықобызжәнебаян
кафедрасыныңмеңгерушісі,про-
фессор Базархан Қосбасаров,
Қ.Байсейітоваатындағымузыка
мектебініңоқытушысы,профес-
сорӘбдіманапЖұмабеков, т.б.
жұртшылықжақсытаниды.
БұлреттеӘбдіманапЖұмабекұлы

мынабірсөзіндеданақобызшының
өнертарихындағыорныменмәрте-
бесіндәлкөрсетіп,рухыалдындағы
борышымыздынақтыайқындаған:
«ДәулетМықтыбаев–көнедәстүрді
біздіңзаманымызғажеткізгенбір-
ден-бір қобызшы. Егер Дәукең
болмағандақазақхалқықаншама
інжу-маржан,асылқазынасынан
айырылыпқалареді.Осыеңбегі
үшінұлықобызшығақазақхалқы
атынанескерткішорнату–елдікпа-
рыз».Біздіңше,бұлұсынысәділетті
Қазақстанныңмақсат-міндетімен
сәйкескеледі.Сондықтанжақсы-
лықтанүміттенеміз.


Марат ӘБСЕМЕТ,
тарих ғылымдарының  
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ҚОҒАМДЫҚ КЕҢЕС КӨТЕРГЕН МӘСЕЛЕ 

ҚАЛА ШЕТІНДЕГІ АУЫЛДАРДЫҢ МҰҢЫ
Жезқазғанның шығыс жақ шетінде бірінші, екінші ауыл және Аварийный атты елдімекендер бар. 

Бұл жерлерді бүгінде 70 жылдық мерейтойын атап отырған қаланың алғашқы қоныстанушыларының 
ежелгі қонысы десе болады. Тұрғындардың көбі кезінде мал ұстауға, әртүрлі шаруашылықпен 
айналысуға қолайлы көріп, шеткері болғанмен осында тұрақтап қалса керек. Алайда, бүгінде орта
лықтан оқшау елді мекеннің көптен бері жинақталып, шешімін күткен проблемаларының аз емес 
екені байқалуда. Тұрғындардың мұңмұқтаждарына назар аударған Ұлытау облыстық қоғамдық 
Кеңесі мәселемен нақты танысу мақсатында Жезқазған қаласы әкімімен бірге аталған ауыл тұр
ғындарымен кездесу өткізді. 

Ауылдар мен Аварийный елді ме-
кені тұрғындарымен кездесуге келген 
Жезқазған қаласының әкімі Қайрат 
Шайжанов, облыстық қоғамдық кеңес
тің төрағасы Бауыржан Бегенов, қо
ғамдық кеңестің мүшесі, облыстық 
мәс лихат депутаты Аяна Мукеева 
бас  таған тиісті мекемелер мен әкімдік 
бө лім дерінің өкілдері олардың көтерген 
мәсе лелерін шешу жолдарын бірлесіп 
талқылады. Кездесуге жиналған тұр
ғындар өздерінің өркениет көшінен 
қалыс қалғандарын айтып, негізгі проб
лемаларын ортаға салды.

Мұндағы үйлер пеш жағады, соған 
байланысты орталықтандырылған жылу 
жайын қозғағандарға әкім ол мәселенің 
болмайтынын бірден кесіп айтты. 2ші 
ауылға дейін автобустың бармайты-
ны, сондайақ балалардың қаладағы 
сабағы 1940та бітсе, ал автобус 19
30да тоқтап қалатыны жайлы айтылды. 
Қала әкімі автобус бағытына субсидия 
төленіп отырғанын алға тартып, «жолау
шы болсын, болмасын ол уақытылы 
жүріп тұруы керек, автобустың жүру 
уақыты ұзартылады» деп, бірге келген 
тиісті бөлім қызметкерлеріне қадағалау 
жөнінде тапсырма берді. Көшеге бей-
не камера орнату жайы көтерілген еді, 
ол мәселе де шешімін табатын болды. 
Екі жерден бейне камера қойылады. 
Балалардың ойын алаңының қажеттігі 

әрқайсысы бойынша нақты түсініктеме 
берді. Мәселен, Аварийныйда жүз 
шақты адам тұрады. Соған орай або-
нент саны аз, пайда түспейтін аумаққа 
байланыс операторлары қондырғы ор-
натпайтынын айта келіп, бұл мәселені 
жекеменшік кәсіпкермен келісу арқылы 
шешетіндігін жеткізді. Бағаналар орна-
ту керек екен. Кәсіпкер 6 айдың ішінде 
интернет желісін қоспақшы. Әкімдік та-
рапынан жалға алу құнын төмендету 
арқылы көмек жасалатын болып келісіл-
ді. Ауызсудың қоңырқай болуының се-
бебі 1 қазанға дейін ҮйтасАйдостан 
келетін су тоқтатылып, бүкіл қала қазір 
Кеңгір қоймасының суын тұтынуда. Әкім 
Айдос жерасты су құбырын жаңғыр
тудың биыл бірінші кезеңі, келесі жылы 
екінші кезеңі жүргізілетінін, бұл жоба 
аяқталғанда жерасты суының үлесі 60 
пайыздан асатынын, сонымен қатар, 
мембранды су тазарту технологиясы 
іске қосылатынын айтып қалыптасқан 
жағдайды түсіндірді.  

– Біз бұл мәселелерді үнемі өз 
бақы  лауымызда ұстайтын боламыз. 
Бұ рыннан да сан рет айтылып жүр гені
мен, қала басшысы бүгін түйіндерді 
тарқатудың жолдарын айтып бер-
ді. Енді соның орындалсын қөатаң 
бақы лайтын боламыз – дейді Ұлытау 
облыстық Қоғамдық Кеңес төрағасы 
Б. Бегленов.

Ең бастысы, барлық айтылған мә се
лелерге құлақ асып, ескерілгені дәтке 
қуат. Жағдайды алдағы уақытта қоғам
дық ұйым өкілдері де, қалалық билік те 
өз  бақылауларында ұстауға уәде еткені 
ендігі жерде сөзден гөрі нақты іс болады 
деп үміттендіреді. 

Амандық РАХҰЛЫ

В ПОДДЕРЖКУ СЕЛЬСКИХ ТРУЖЕННИКОВ
В  области Ұлытау впервые прошел областной этап конкурсавыставки 

сельских производителей:» Одно селоодин продукт» – «Бір ауылбір өнім».

Организатором мероприятия 
выступила Палата предприни-
мателей «Атамекен» области 
Ұлытау. 

Участников проекта и по-
сетителей поздравили заме-
ститель акима области Алмаз 
Идрисов, директор Палаты 
предпринимателей области 
Ұлытау Гульмира Каженова, 
депутат областного маслихата 
Еркебулан Бодыков.

В конкурсе приняли учас-
тие более 40 сельхозпроизво-
дителей и предприниматели 
из Жезказгана, Ұлытауского 
района, Жанаарки, Каражала, 
Жайрема, Сатпаева.

На областном этапе кон-
курса были представлены 
традиционные продукты пита-
ния с национальным колори-
том, изделия ручной работы, 
сельская продукция, изделия 
из кожи, строительные мате-

творога (iрiмшiк).  Наша продук-
ция пользуется спросом, есть 
клиенты в Астане, Караганды, 
Ұлытау, Жезказгане и Сатпа-
еве. В планах расшириться 
и взять еще одну корову из 
Кокшетау молочной породы и 
удвоить ассортимент производ-
ства. Для нашей семьи это не 
просто бизнес, а еще и хобби, 

 подчеркивает основатель ИП.  
В целом в областном этапе 

конкурсе приняли участие бо-
лее 40 предпринимателей со 
всей области. Всем участникам 
были вручены благодарствен-
ные письма об участии. 

Салтанат 
КОЖАХМЕТОВА

айтылған еді, әкім шағын ойын алаңы 
салынатындығы туралы уәде етті.

Сонымен қатар, қала әкімі Қ.Шай  жа
нов тұрғындардың интернет желісінің 

жоқтығы, жол бойына қауіпсіздік бел-
гісін орнату жөнінде, ауызсудың түсі 
қоңырқай, сапасы күмәнді екені тура-
лы сауалдарын мұқият тыңдай келіп, 

риалы, товары для здоровья, 
текстиль, ювелирные изделия. 
Среди победителей областного 
этапа на бренд комитете будут 
отобраны лучшие, которые 
представят область Ұлытау в 
Астане и смогут претендовать 
на получение гранта, отмеча-
ет Директор Палаты предпри-
нимателей области Ұлытау  
Гульмира Каженова.   

По результатам конкурса ко-
миссия отобрала 10 сильней-
ших участников.

ИП «Битенова», Битенова 
Сагыныш занимается изготов-
лением  вязанных изделий из 
100% шерсти.

Мы проживаем в сельской 
местности и в процессе жи-
вотноводства остается избы-
ток шерсти, который мы ре-
шили использовать с пользой.  
Вспомнились уроки наших 
бабушек по валянию шерсти. 
Это очень интересный, хоть 
и трудоемкий процесс. Чтобы 
приступить к изготовлению 
изделия шерсть необходимо 
не только вымыть, вычистить 
и высушить, но также учиты-
вать коэффициент усадки сы-
рья. Дальше дело фантазии. 
Мы изготавливаем из шерсти 
шапки, жилеты, шали, игрушки 

и даже художественное  панно. 
Плюс изделий из шерсти в том, 
что это натуральный, природ-
ный продукт, гипоаллергенный,  
в зиму сохраняет тепло даже 
в очень сильные морозы, го-
ворит предпринимательница. 

Большой интерес у насе-
ления на выставке вызвала 
продукция ИП «Жараспаева». 
Предприятие занимается изго-
товлением тушенки из говяди-
ны и конины.

Мясо для тушенки исполь-
зуют местное из собственного 
крестьянского хозяйства. Это 
экологически чистое мясо без 
откорма. Мясо тушат в собст-
венном соку, с добавлением 
соли,  душистого перца, лав-
рового листа около 45 часов,
делиться секретами технологии 
директор предприятия Кульба-
рам Жараспаева.  

Еще один победитель об-
ластного этапа ИП «Калиев» 
Нурбол Калиев много лет про-
изводит сельхоз. продукцию 

Мы с супругой проживаем 
в Ұлытауском районе и с 2015 
года заняты в сфере животно-
водства. Взяв кредит в СПК 
мы приобрели корову и нача-
ли изготовление традиционных 
блюд: курта, каймака, масла, 
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БЫТЬ ПЕРВЫМ ТРУДНО, 
НО ИНТЕРЕСНО!

В этом году первому генеральному директору Нацио-нального 
ядерного центра Гадлету Батырбекову, которого по праву можно 
считать основателем этой уникальной научно-исследователь-
ской организации, исполнилось бы 90 лет.

Он ушел из жизни пять лет назад, 
передав дело в надежные руки про-
должателя – сына Эрлана, выступа-
ющего сегодня одним самых компе-
тентных экспертов по такому важному 
вопросу, как строительство АЭС в  
Казахстане.

Гадлет Андиянович Батырбеков 60 
лет занимался научной деятельнос-
тью. Это был крупный ученый-физик, 
доктор технических наук, профессор, 
лауреат Государственной премии 
РК. Возглавив Национальный ядер-
ный центр РК, Гадлет Батырбеков до 
последнего дня оставался в строю, 
писал научные статьи, руководил ла-
бораторией физических и технологи-
ческих проблем атомной энергетики 
Института ядерной физики НЯЦ.

Родился Гадлет Батырбеков в 1934 
году. Во время Великой Отечественной 
войны отец ушел на фронт и через два 
месяца погиб под Сталинградом.

– Отец, – вспоминал Гадлет Андияно-
вич, – был для меня очень значимым че-
ловеком. Он окончил университет. Был 
филологом. Преподавал. Маму звали 
Кайнекеш, детей в семье было трое, и 
она одна поднимала нас…

В 1951 году Гадлет окончил школу и 
поступил в Московский энергетический 
институт. Позже стажировался в Инсти-
туте атомной энергии имени Курчатова. 
Был еще физико-энергетический инсти-
тут в Обнинске. Там он поработал на 
первом в мире ядерном реакторе на 
быстрых нейтронах, проводил свои пер-
вые научные исследования.

– Это была отличная школа! – вспо-
минал глава НЯЦ. – Именно там я и 
выбрал специальность «ядерные энер-

гетические установки».
Гадлет Андиянович стоял у истоков 

Института ядерной физики в Казахста-
не. Получил Государственную премию 
за проведение ядерных исследований. 
Несколько раз бывал в США, делал до-
клады, выступал на конференциях.

– А когда вам предложили стать ге-
неральным директором НЯЦ, Вы сразу 
согласились? – спросил я несколько лет 
назад в интервью.

– Да, мне предложили – я согла-
сился. Начинать всегда трудно. Труд-
но быть первым. Зато интересно! На 
любом месте. Создавать, доставать, 
сохранять – все приходилось делать. 
При мне произошло становление На-
ционального ядерного центра, сформи-
ровался его кадровый состав. В первую 
очередь мы занялись ликвидацией по-
следствий бывших ядерных испытаний. 
Изолировали самые опасные места на 
полигоне. Работа была напряженной. 
Лютая зима, отопления в Курчатове нет: 
разморозилась городская котельная. 
Жили в гостинице. Но постепенно все 
нормализовалось. Создали Институт 
радиационной безопасности и экологии. 
Работы было много…

– Правильно, что Казахстан отказал-
ся от ядерного оружия на своей терри-
тории?

– Конечно! Зачем оно Казахстану? 
Воевать мы ни с кем не собираемся. 
Кого-то устрашать нам тоже ни к чему. 
Мы – мирная страна. Казахстан выбрал 
правильную дорогу – безъядерную.

– Вы причастны к созданию Наци-
онального ядерного центра, а каким 
видите его будущее? Вы передали его 
в надежные руки?

– Ну, конечно! Эрлан – человек энер-
гичный, целеустремленный. Я спокоен. 
Не волнуюсь.

– Вы считаете сына своим учеником?
– В какой-то степени – да. Хотя он 

вполне самодостаточный и самостоя-
тельный человек…

Не так давно в Астане состоялись 
публичные слушания по вопросу стро-
ительства АЭС. В числе самых автори-
тетных экспертов был генеральный ди-
ректор Национального ядерного центра 
РК Эрлан Батырбеков. Рассказывая о 
технических аспектах создания атомной 
генерации, ученый подчеркнул, что по-
сле известных трагических инцидентов 
с Чернобылем и Фукусимой ядерное 
сообщество задумалось о новых под-
ходах к разработке, строительству и 
эксплуатации атомных станций.

Реакторы были модернизированы,  
а все недочеты учтены при строитель-
стве АЭС нового поколения III+. По 
словам физика-ядерщика, в реакторах 
четвертого поколения обеспечена вну-
тренняя безопасность: когда тот начи-

нает выходить за параметры нормаль-
ного течения своей работы, включается 
обратная связь, которая возвращает 
его в заданный режим. Главное отли-
чие реакторов будущего – замкнутый 
топливный цикл и малые капитальные 
вложения.

– На территории Казахстана пред-
лагаются реакторы поколений III и III+. 
Структура их безопасности позволяет 
выдержать 8 баллов землетрясения, 
ураганный ветер со скоростью 56 ме-
тров в секунду, наводнение. Даже в слу-
чае самой тяжелой аварии, вероятность 
которой де-факто ничтожна, проектом 
предусмотрена специальная ловушка, 
способная локализовать расплав в ак-
тивной зоне реактора. Таким образом 
санитарная защитная зона ограничива-
ется площадкой атомной станции, – со-
общил ученый, которому можно верить.

АНДРЕЙ КРАТЕНКО
собственный корреспондент 

по СКО.
«Казправда», от 06.029.2024

ОБЩЕСТВО

СДЕЛКА – КАК ОСНОВА ГРАЖДАНСКИХ 
ПРАВООТНОШЕНИЙ

Начать данную тему хочется с того, что основания для признания судом 
недействительных сделок и последствия, которые влечет за собой такое 
решение суда, устанавливают Гражданский кодекс и Основы гражданского 
законодательства Республики Казахстан. 

В Гражданском кодексе РК 
рассматривается несколько 
видов недействительных сде-
лок. К ним относятся: сдел-
ка, содержание которой не 
соответствует требованиям 
законодательства, а также 
совершенная с целью, за-
ведомо противной основам 
правопорядка или нравст-
венности (ст. 158 п. 1). Это 
все сделки, связанные с при-
менением подложных доку-
ментов, фальшивых справок, 
печатей и подписей, с ложной 
регистрацией, с наличием 
подчистки текста и исправле-
ний документов, устанавли-

вающих право собственности 
на квартиру, незаверенных 
нотариусом и др. Сделка с 
нарушениями прав несовер-
шеннолетних граждан, заре-
гистрированных в продан-
ной квартире (ст. 159 п. 3 и 
п. 4). Сделка, совершенная 
гражданами, признанными 
судом недееспособными или 
ограниченно дееспособными 
(ст. 159 п. 5 и ст. 26). Сделка, 
совершенная гражданином, 
не способным понимать зна-
чение своих действий и руко-
водить ими (ст. 159 п. 7) или 
в состоянии алкогольного, 
наркотического или токси-

ческого опьянения (ст. 27). 
Сделка, совершенная вслед-
ствие заблуждения, имеюще-
го существенное значение (ст. 
159 п. 8). Например, недейст-
вительна сделка купли-про-
дажи квартиры со скрытыми 
дефектами: квартиру осмотре-
ли и купили летом, а стены ку-
пленной квартиры промерзли 
насквозь и покрылись инеем 
зимой. Кабальные сделки (ст. 
159 п. 9 и п. 10), совершенные 
под влиянием обмана, наси-
лия, угрозы, злонамеренного 
соглашения представителями 
одной и другой сторон. Сдел-
ка, совершенная одним из ее 

участников под влиянием сте-
чения тяжелых обстоятельств 
на крайне невыгодных для 
себя условиях; мнимые сдел-
ки, совершенные для вида, 
без намерения вызвать юри-
дические последствия и при-
творные сделки, совершен-
ные с целью прикрыть другую 
сделку (ст. 160). Сделки иг-
рают в общественной жизни 
многогранную роль. Поэтому в 
гражданском праве действует 
принцип допустимости - дей-
ствительности любых сделок, 
не запрещенных законом, т.е. 
срабатывает принцип сво-
боды сделок. Основаниями 
возникновения гражданских 
прав и обязанностей служат 
многообразные юридические 
факты. Они представляют со-
бой обстоятельства реальной 

действительности, с которыми 
действующее законодатель-
ство связывает наступление 
соответствующих правовых 
последствий. Как уже отмеча-
лось, сделки являются сами-
ми распространёнными юри-
дическими фактами. Согласно 
ст.147 ГК они определяются 
как действия граждан и юри-
дических лиц, направленные 
на установление, изменение 
или прекращения гражданских 
прав и обязанностей. В заклю-
чении хочется отметить, что 
для сделки необходимо как 
проявление воли субъектов, 
так и наличие у них дееспо-
собности.

Арман ЕШМАГАНБЕТ,
 судья Жезказганского 

городского  суда.
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Анекдоты, анекдоты...
* * *

Приезжает генерал на проверку, 
ходит с дневальным по казарме, ни 
до чего докопаться не может и вдруг 
видит — бычок валяется: — Чей бы-
чок?! Дневальный убегает и через две 
минуты возвращается: — Товарищ ге-
нерал, сержант сказал, что ничей, мо-
жете докуривать! 

*  *  *
Министерство обороны: «Мы пол-

ностью искоренили дедовщину. В 
современной армии нет места этому 
древнему пережитку. Теперь у нас 
абьюз, буллинг и токсичные отноше-
ния». 

* * *
— Мама, я пришел! Мама, не отры-

вая голову от компьютера: — Ну, и где 
ты шлялся? — Мам, вообще-то я из 
армии вернулся. 

* * *
У прапорщика спрашивают:
— Товарищ прапорщик, а вы сможе-

те провести урок астрономии в школе 
юных астронавтов?

— Смогу!
— И вопросов от учеников не бои-

тесь? Они ребята умные, с желанием 
познавать.

— Нет, не боюсь.
После урока.
— Ну что, вопросы были?
— Только один. Какой-то умник 

спросил: «С каких это пор Солнце во-
круг Земли вращается?»

— И что вы ответили?
— Я ответил довольно-таки уклон-

чиво: «Да пошел ты!» 

* * *
Разгар воинских учений. Ситуации 

проигрываются в штабе на компью-
тере. Ставится задача, вводятся ис-
ходные данные. Решающий вопрос 
генерала:

— Наступать или отступать?
Компьютер подумал полчаса и отве-

тил:
— Да.
— Что «да»?! — возмутился гене-

рал. — Ты же военный компьютер!
Компьютер подумал еще и ответил:
— Так точно!
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ОВЕН. Неделя с 16 по 22 сентября принесет Ов-
нам много динамики и перемен. В начале недели 
вас ожидает неожиданное предложение, которое 
потребует мгновенного решения. Во вторник будьте 

осторожны в делах, связанных с финансами, возможны не-
предвиденные расходы.   

ТЕЛЕЦ. Тельцам предстоит неделя, полная воз-
можностей и новых знакомств. В понедельник мо-
жет возникнуть необходимость пересмотреть свои 
планы, чтобы адаптироваться к новым условиям. 

В среду обратите внимание на свое здоровье, возможно, 
стоит уделить больше времени отдыху.          

БЛИЗНЕЦЫ. Для Близнецов эта неделя бу-
дет полна энергии и новых начинаний. В начале 
недели у вас появится возможность реализовать 
давние идеи, что принесет удовлетворение. Во 

вторник и среду постарайтесь не перегружать себя работой, 
возможны конфликты с коллегами. В четверг вас могут ждать 
неожиданные новости.         

РАК. Вам на этой неделе будут ощущать эмоцио-
нальный подъем, что поможет справиться с любы-
ми трудностями. В понедельник обратите внимание 
на свое окружение, возможно, кто-то нуждается в 

вашей поддержке. Среда принесет важные события в личной 
жизни, но не забывайте сохранять спокойствие и мудрость. В 
четверг уделите внимание финансовым вопросам.    

ЛЕВ. Для Львов наступает период, когда их ли-
дерские качества будут особенно востребованы. В 
начале недели постарайтесь быть внимательнее к 
деталям, это поможет избежать ошибок. В среду 

возможны трудности на работе, но ваше упорство позволит 
преодолеть любые преграды.   

ДЕВАМ на этой неделе важно сосредоточиться 
на достижении поставленных целей. В понедель-
ник возможны неожиданные предложения, кото-
рые могут кардинально изменить ваши планы. В 

среду будьте готовы к нестандартным ситуациям, которые по-
требуют быстрого принятия решений. Четверг принесет успе-
хи в делах, связанных с документами и контрактами.            

ВЕСЫ. Для Вас неделя будет связана с необходи-
мостью принимать важные решения. В понедельник 
вы можете столкнуться с трудностями в общении с 
коллегами, но проявленная дипломатия поможет 

сгладить острые углы. В среду будьте осторожны с финансо-
выми вложениями, возможны непредвиденные риски.         

СКОРПИОН. Вам на этой неделе придется проя-
вить больше гибкости и терпения. В начале недели 
возможны конфликты на работе, но ваша способ-
ность анализировать ситуацию поможет найти вер-

ное решение. В среду обратите внимание на свое здоровье, 
не стоит игнорировать сигналы организма.         

СТРЕЛЕЦ. Вам на этой неделе будет важно сос-
редоточиться на развитии своих профессиональ-
ных навыков. В понедельник вам может поступить 
интересное предложение, которое стоит тщатель-

но обдумать. Среда принесет новые возможности для карь-
ерного роста, но потребует от вас решительности и смелости.    

КОЗЕРОГОВ на этой неделе ждет период, когда 
важно будет сосредоточиться на личных целях и 
амбициях. В начале недели возможны изменения 
в рабочем графике, которые потребуют быстрой 

адаптации. В среду будьте осторожны в общении с руковод-
ством, возможно, вам придется отстаивать свою точку зрения.     

ВОДОЛЕЙ. Для Вас эта неделя будет связана с 
необходимостью принимать нестандартные реше-
ния. В понедельник возможны неожиданные ситу-
ации, которые потребуют от вас быстрого реагиро-

вания. В среду обратите внимание на финансовые вопросы, 
возможны дополнительные расходы.          

РЫБЫ на этой неделе почувствуют прилив 
энергии, что поможет справиться с любыми труд-
ностями. В понедельник уделите внимание своим 
профессиональным обязанностям, возможны важ-

ные перемены. В среду будьте готовы к неожиданным встре-
чам, которые могут сыграть важную роль в вашей жизни. 

«Қазақстан Республикасындағы жергілікті 
мемлекеттік басқару жəне өзін-өзі басқару 
туралы» Қазақстан Республикасының 
2001 жылғы  23 қаңтардағы №148 Заңы 
6-бабының 1 тармағы 12-1 тармақшасына, 
Ұлытау облыстық  мəслихатының 2022 
жылғы 10 қазандағы  №8/47  «Облыстың 
(қаланың, ауданның) құрметті азаматы» 
атағын беру қағидаларын бекіту тура-
лы» шешіміне  жəне  Жезқазған қаласы 
əкімдігінің ұсынған құжаттарына сəйкес  
қалалық мəслихат ШЕШІМ ҚАБЫЛДАДЫ:

Жезқазған мыс кенді аймағының əлеу-
меттік-экономикалық дамуына қосқан өз 

үлестері, қаланың қоғамдық өміріне бел-
сенді атсалысқандары үшін «Жезқазған 
қаласының  Құрметті азаматы» атағы:

1. Жетпісбай Сұлтанұлы Шынқожаевқа
2. Бейсен Күлбаевқа
3. Геннадий Анатольевич Кимге
4. Мұрат Сүтенұлы Қазамбаевқа
5. Ізтөлеу Бекенұлы Түсіповқа берілсін

Жезқазған қалалық 
мəслихатының төрағасы                                                         
Р.О.Қапарова

ЖЕЗҚАЗҒАН ҚАЛАЛЫҚ МӘСЛИХАТЫНЫҢ ШЕШІМІ

«Жезқазған қаласының құрметті азаматы»
атағын беру туралы

№23/135                                             2024 жыл 6 қыркүйек

В соответствии со статьей 6 пункта 1 под-
пункта 12-1 Закона Республики Казахстан 
от 23 января 2001 года №148 «О местном 
государственном управлении и самоуправ-
лении в Республике Казахстан», решения  
маслихата области Ұлытау №8/47 от 10 ок-
тября 2022 года «Об утверждении правил 
присвоения звания «Почетный гражданин 
области (города, района)»  и представлен-
ных  материалов  акимата  города  Жезказ-
ган   городской маслихат РЕШИЛ:

За большой личный вклад в социально- 
экономическое развитие Жезказганского 

меднорудного региона, активную общест-
венную деятельность присвоить звание  
«Почетный гражданин города Жезказган» :

1. Шынкожаеву Жетписбаю 
    Султановичу
2. Кульбаеву Бейсену
3. Ким Геннадию Анатольевичу
4. Казамбаеву Мурату Сутеновичу
5. Тусупову Изтолеу Бекеновичу    

Председатель Жезказганского
городского маслихата                                                       
Р.О.Капарова

РЕШЕНИЕ ЖЕЗКАЗГАНСКОГО ГОРОДСКОГО МАСЛИХАТА

О присвоении звания
«Почетный гражданин города Жезказган»

№  23/135                                          6 сентября 2024год


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8

